

ဖလှုံ့ဒိုဝ်တြဲ

ကံနံးမာဝေးစောဒုဝ်ရွာကွဲး

လူမးလုံပျခိဝေး

ကံနံးမာဝေးစောဒုဝ်ရွာကွဲး

ဖလှုံ့ဒိုဝ်တြဲ ခြဲတမုးပျဖဒုဝ်ရာကိဝ်လာသညံ့ ဒုကရသညံ့အား ဝေဒသဆုဝ်တြဲပျခိဝ်ပါယုပျခိမီးမွ
 ပျခိသားမားနညံ့တူ ကံနံးမာဝေးစောဒုဝ်ရွာကွဲးမား ပေးအပိသညံ့။ ပျခိရာမားသို
 ဝ်ရာကိဝ်လာသညံ့ ခြဲတမုးစနစုပျဖဒု သတ္တတ္တားသညံ့ ဒုကရသညံ့ပျဖဒုဝ်
 ဌာဝ်း၏မိသားစုအဖြဲဝ်ဌာဝ်းအား ကံနံးမာဝေးစောဒုဝ်ဆေးပျခိဝ်မားကို ပျခိလုပုပေးပါသညံ့။
 ကံနံးမာဝေးစောဒုဝ်ဆေးမးမားကို စကားပျပန္တကူအညီပျဖဒု ပျခိလုပုဆေးပျခိဝ်ပေးပါသညံ့။
 ကံနံးမာဝေးစောဒုဝ်ဆေးပျခိဝ်မားမွ ဥပမာအားပျဖဒု အေစာပိုဝ်းကာလမားက ပျဖဒုဝ်းခဲသညံ့ ဝ်ရာဂါမား၊
 သုံးဖြဲရသညံ့ ဝေးဝါးမားဝ်းဝ် ကာကြယုဆေးမားအေဖုကာဝ်းကို ကုသပေးဝ်းဝ်းဝ်းဝ်းဝ်း
 ဝေးဝါးမားကို ပျခိလုပုပါသညံ့။ ထိုပျဖဒုဝ်ဆေးဝ်ထာကွဲးစာ အေဟာဝ်းမား၊ ဆရာဝန်၏
 ဝေးဝါးမားကို တပါတညံ့ယုဆေးပျခိဝ်ရန် အေးဖုကီးပါသညံ့။
 ဝေပျဟာဝ်းဝေးမးမား အေပျခိဝ်ဆုဝ်တြဲမားအား ကံနံးမာဝေးစောဒုဝ်ရွာကွဲးမားကို
 ရွာဝ်းလုဝ်းဝေပျဟာဆုဝ်အသိပေးပျခိဝ်လညံ့ ပျခိလုပုပါသညံ့။ ထိုပျဖဒု ဆရာဝန်ခိယုပျခိဝ်းဝ်းဝ်း
 မညံ့သို ဝေးဝါးမား ပေးဝေရမညံ့စနစုကိုလညံ့ သဏ္ဍကားပေးပါသညံ့။ ဖလှုံ့ဒိုဝ်တြဲ
 ကံနံးမာဝေးစောဒုဝ်ဆေးမားအားလုံးသညံ့ အသကုဝေမြးဝ်မားဝေကာဝ်းဆိုတြဲ ဝေပျခိဝ်တြဲ
 ပျခိဝ်သို မေပါက္ကကားရန် စောဒုဝ်ထိနံးရမညံ့ ဝတီရားကို လိုက္ကရပါသညံ့။

ကံနံးမာဝေးဌာန

ဖလှုံ့ဒိုဝ်တြဲ ပျခိတိုဝ်းရာတိုဝ်းမွ ဝေထုဝ်တြဲမားအတြဲကံ ကံနံးမာဝေးစောဒုဝ်ရွာကွဲးကို
 ရဝ်ဝေစရန္တတြဲကံ ကံနံးမာဝေးဌာနမား ဖြဲလွှာပေးပါသညံ့။ မားဝေသာအားပျဖဒု ပျခိရာမားတြဲ
 ကံနံးမာဝေးဌာနမား ရိဝ်ပီး ထိုဝေရာမွ ကံနံးမာဝေးစောဒုဝ်ရွာကွဲးကို ပေးအပိသညံ့။ အကယု၍
 သဒုဝ်အေပျဖဒု ဖလှုံ့ဒိုဝ်တြဲ ပျခိရာတခုတြဲ သနးဝေခါဝ်းစာရဝ်း မွတုံတြဲပေးပါက ထိုဝေဒသ၏
 ကံနံးမာဝေးစောဒုဝ်ရွာကွဲးကို ခံယူခြဲဝ်ပေးပါသညံ့။ မားနာဝေသာအခါတြဲ ကံနံးမာဝေးဌာနရိဝ်
 ဆရာဝန် သိုမဟုတု သူနာပျခိဝ်မား ထံတြဲ အခိယုပျဖဒုပေးပါသညံ့။ ထိုကံသို အခိယုတြဲ
 ဖုပျဖဒုပေးပေးစေ ကံနံးမာဝေးဌာနသို လူကိုယုဝ်တြဲဝေရာကု၍ ပျဖဒုဝ် အခိယု ရယုဝ်ပေးပါသညံ့။
 ထိုပျခိတြဲ ပေးအပိသညံ့ အခိယုလကို ကံနံးမာဝေးဌာန လူနာစောဒုဝ်ဆုဝ်တြဲဝေရမညံ့ ဝေရာတြဲ
 စောဒုဝ်ဆုဝ်တြဲဝေရမညံ့ ပျဖဒုပါသညံ့။

ဖလှုံ့ဝိဝုဉ်တြံ ဝေရာဂါမာ်ကို ကုသရန္တိတြံ ဆရာဝန္တံ ဝေဆးမာ်ဝေသာက္ခိရန္တံ ညဉ်နကားပါသည။ ဆရာဝန္တံမ ဝေဆးဝယန္တိတြံ ဝေထာက္ခိစာရိဝိမည ဝုဖစ္စိသည။ ထိုဝေထာက္ခိစာရိဝိမည ဝေဆးဆုဝိဝုဉ်တြံ ဝြားရမညဝုဖစ္စိသည။ သဒဝေဆးရေသာအခါတြံ ဝေဆးဖိုဝ်းဝေပေခေရမညဝုဖစ္စိသည။ အကယု၍ သဒဝုတြံ နာတာရွညဝေရာဂါ ခံစားဝေရပါက ဝေဆးစာရိက္ခေဟာဒုးကို ဆရာဝန္တံပုသသညဝုအခါတြံ ယူဝေဆာဠြးသဒဝုပါသည။

လူမး၊ လုံချီခိမး၊

သဒဝေဆးထိုဝ်းဝေသာပုမိရာတြံ သဒဝုအေချဖဒု လူမး၊ လုံချီခိမး အခြံဒုအေရးအုပညဝုအဝ ရရိဝိရန္တိတြံ ဖလှုံ့ဝိဝုဉ်တြံ ဥပေဒုဖဒု ပုပဌာနုးထားပါသည။ လူမး၊ လုံချီခိမး ဆိုရာတြံ ဘဝအေချခေအနမာ်ပေဒုတြံ မူတညှပီး လူမး၊ ဝန္တမုးဌာနမာ်မ ဝနဝေဆာဒုပမာ်ဒုဒု လူမး၊ ရးအကူအညီမာ် ရရိဝိဝေစရန်ပုဖစ္စိသည။ ကဲလား ဟုခေဒုဆိုဝေသာ ဝိဝုဉ်သားတုဝိဝု အသကုပည၊ အား ကူညီပေဝေသာ ဌာနမ ဖလှုံ့ဝိဝုဉ်တြံ ဝေဆးထိုဝ်းဝေသာ ပုပည၊ မာ်အား လူမး၊ လုံချီခိမးဒု သက္ခိဝေသာ ဝေမးခြံနုးမာ်အားလုံးကို ဝေပုဖဆိုဝေပပါသည။

ဝေပုဟဒုးဝေရး၊ အေချခေဆထိုဝ်းမာ်အတြံ

လူမး၊ စာဒုဝေရွာကုဝေရးလုံခိမး၊

လူမး၊ စာဒုဝေရွာကုဝေရးလုံခိမး၊ အား သတုတုတြံ ဝေပုဟဒုးဝေရး၊ အေချခေဆထိုဝ်းမာ်အတြံ ဘဝ အေချခေအေပဒုတြံ မူတညှ၍ ဖလှုံ့ဝိဝုဉ်သားမာ်နညးတု သတုတြံကွံကုဝေပပါသည။

အလုပုကွံ ပုဖစ္စဝေခေသာ အလုပုဝေလွံက္ခားသုမာ်သည ဖုကိးဖုကိးစားစားဒုဒု အစညှမဲ အလုပုကွံရရိဝိရန် ရှာဝေဖြေနရပါမည ပုဖစ္စပီး အလုပုမာ်ရုံးဒုဒု ပူးပေဝါဒုးဝေဆာဠြကုမညပုဖစ္စပီး ပုပညညးဝေထိုဝ်းဝေရာခိထားပုဒုဒု အစီအစဉ်းအတြံ သေဘာတုညီထားသညဝုအတိုဝ်း ဝေဆာဠြကုပုမုဝေထိုဝ်းမည ပုဖစ္စိသည။

လူပုဂါလိ၊ ထိုသူအေချဖဒု အလုပုတြံဒုသို၊ မဝဒုဝေရာကုဝိဝုဉ်ညးအေချခေအေ ဥပမာအားပုဖစ္စ နာတာရွညဝေရာဂါ၊ ဒဏ္ဍာရုဒု သို၊ မဟုတု ကုပုယုဝနဝေဆာဒုချဒုဒု ရိဝိပါက ဒုဒုဒု သက္ခိဝိဝေသာ အခြံဒုအေရးမာ်ကို ဝေလွံက္ခားခြံဒုရိဝိပါသည။ ကဲလား(လူမး၊ ဖုလုံဝေရးဌာန) မ အသက္ခိရိယုကီးရဒုသုမာ်အား အသကု ၆၅ ဒုဒု ပုပညဝုပီးသုမာ်အား သကုပုပညဝုပုဒုပေအပုဝိဝုပါသည။ ထိုသူသည ဖလှုံ့ဝိဝုဉ်တြံ ၃ ဒုဒု ဝေထိုဝ်းမာ်ပီးသူ ပုဖစ္စပါမည။

ဖလှုံ့ဝိဝုဉ်တြံ စားဝေသာကုဝေထိုဝ်းဝေရးအတြံ အဆဒုဝေပခေဝေမြေ၊ စေရးအတြံ ဝေထာက္ခိမး၊ အစီအစဉ် အသုံးပုပါသည။ ထိုအစီအစဉ်ထာက္ခိပံမာ်သည လူတေယာက္ခေရုဖဒု ဘဝတြံ လူသားမာ်၏နိဒ္ဒိဒုဒုအညီ ဘဝအေချခေအေ အလုပုကွံပေဒုတြံ မူတညှနဘဲ ဝေထိုဝ်းမာ် ပုဖစ္စိသည။

စားသောက်နေထိုင်ရေး အဆင့်ပေးပေးခြင်းဖြင့် စေ့စပ်မှုရှိစေရန်အတွက် အခွင့်အရေး
ရရှိလာရမည့်အခြေအနေအထား ပြုစုပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ ဝန်ထမ်း အခြေအနေအထားဟု သတ္တုတူး
အချမ်းသာအခြေအနေအထားကို ဝေလွှာကူးပေးသည့်အခြေအနေအထား သို့မဟုတ် အချမ်းသာ ရရှိသည့်
အခြေအနေအထားသည် သတ္တုကူးသည့် ကုန်ရောင်းမှု မကုန် မလုံလောက်သော ပေးအပ်သော
အထောက်အပံ့ ကူညီမှု ပြုစုပါသည်။ ထိုအထောက်အပံ့ အကူအညီအားဖြင့် လူပုဂ္ဂိုလ်ရရှိသည့် လစာပေးပေးခြင်း
ဖြင့် အချမ်းသာ ကံလား(လူမှုပုံစံရေးရာ)မှ ပေးအပ်သည့် ဝန်ထမ်းကို ကြိုတင်ပေးပို့
လိုအပ်ပုံကို ပြုစုသည့်ပေးပို့ခြင်း ပြုစုပါသည်။

အားလုံးသော လူမှုပုံစံရေးရာအခြေအနေအထား အားလုံးကို ကံလား(လူမှုပုံစံရေးရာ)ဖြင့်
ဝေလွှာကူးရမည့် ပြုစုပါသည်။ အောက်ဖော်ပြပါ အခွင့်အရေး စာရင်းတို့ဖြင့် မဟာသာစကား ပေး
ပါရန်သာသာစကား တိုင်းဖြင့် ဖွဲ့စည်းလေ့ရှိပါသည်။ ထိုအခွင့်အရေးတို့ဖြင့်
ဝေလွှာကူးအားဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ အရာ အောက်ဖော်ပြပါ ဝေလွှာကူးမည့် ပြုစုပါသည်။
ထိုအောက်ဖော်ပြပါ အရာ အောက်ဖော်ပြပါ ဤကဲ့သို့ ဖွဲ့စည်းပေးပါသည်။

အေချမ်းသာအခြေအနေအထား အကူအညီ

ကံလား(လူမှုပုံစံရေးရာ) ဝန်ထမ်း

ဝေလွှာကူးရေး အေချမ်းသာအခြေအနေအထားဖြင့် ဖွဲ့စည်းပေးပို့ရေး အသုံးအခွင့်ဖြင့်
လူမှုပုံစံရေးရာအကူအညီပေးပို့ရေးအားဖြင့် အခြေအနေအထားရရှိစေရန် ဝေလွှာကူးပေးခြင်းဖြင့်
ရရှိစေရပါသည်။ ဝေလွှာကူးပေးခြင်းအား မိမိတို့အားဖြင့် ပြုစုရန် အခြေအနေအထား ကံလား(လူမှုပုံစံရေးရာ)
ဝေလွှာကူးပေးခြင်းဖြင့် ဝေလွှာကူးပေးခြင်းအားဖြင့် ပေးပို့ရပါသည်။ ဖွဲ့စည်းပေးပို့ရေး
အကူအညီပေးပို့ရေးအားဖြင့် ဆုံးဖြတ်မှု ရရှိပါက ဝေလွှာကူးရေး အေချမ်းသာအခြေအနေအထား
ပုဂ္ဂိုလ်ပေးပို့ခြင်းဖြင့် သတ္တုပေးပို့ခြင်း ကံလား(လူမှုပုံစံရေးရာ) ရရှိပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ ပုဂ္ဂိုလ်ပေးပို့ခြင်း
ဖြင့် အေချမ်းသာ လူမှုပုံစံရေးရာဝေလွှာကူးပေးခြင်း အခြေအနေအထားမှာ ဥပမာအားဖြင့် မိသားစု၊
ဝေလွှာကူးပေးခြင်း၊ အလုပ်ကွဲ၊ မသန်မာမှုများ ပေးပို့ ဝေလွှာကူးပေးခြင်း အခြေအနေအထား အားလုံးကို
ရရှိမည့်ပေးပို့ခြင်း ကံလား(လူမှုပုံစံရေးရာ) ပေးအပ်သည့် အခြေအနေအထားအား တေယာကွဲခြင်းစီ
ဝေလွှာကူးပေးခြင်းဖြင့် ဝေလွှာကူးပေးခြင်းဖြင့် သတ္တုပေးပို့ခြင်း အားလုံးအားဖြင့် ဝေလွှာကူးပေးခြင်းအား
ဝေလွှာကူးပေးခြင်းဖြင့် ဝေလွှာကူးပေးခြင်းဖြင့် ဝေလွှာကူးပေးခြင်းဖြင့် ပေးအပ်ခြင်းဖြင့် ပေးပို့ခြင်းဖြင့် ပေးပို့ခြင်းဖြင့်

လူမှုပုံစံရေးရာဝေလွှာကူးပေးခြင်း အသုံးပေးခြင်း

လူမှုပုံစံရေးရာအခြေအနေအထား ဝေလွှာကူးပေးခြင်း အသုံးပေးခြင်းကို ဝေလွှာကူးပေးခြင်း ကံလား
ပေးခြင်းဖြင့် ဝေလွှာကူးပေးခြင်း လူမှုပုံစံရေးရာ ဝေလွှာကူးပေးခြင်း သို့မဟုတ်

အတ္တနက္ခာမ်ကုံးဝွတ်မားတြာ ဝေဟကညာထားစပီး ဝေမးပျမနုံးစုံစမုံးပျခင်းလညး ဝျပီလုပုံးဝိုငွါသညး။
ပျမိုရ်ဝေတာဝေတာမားမားတြာ အသစုဝေရာက္ကာသညး ဝေပျဟင်းဝေရး/ အေပျခေန်ထိုငွါမားအား
အသိပေးသညး အစညးအေးမားစပီလုပျှ ဝျမိုရ်မား၏ ဝနဲဆာဌး/ မားဝွင်း
လုမး/ ရးအခြင်းအေးမားကို ရွင်းလင်းဝေပျဟဆိုဟကပါသညး။ အသိပေးအိက္ခာလက္ခာကို
ရရိဝုံးဝိုငွါအိက္ခာလညး ဝေပျဟင်းဝေရး/ အေပျခေန်ထိုငွါမားအေပျဖင်း
အစညးအေးမားသို/ တကုဝေရာက္ကာရလညး အေးရးဟကီးပါသညး။
ဝေပျဟင်းဝေရး/ အေပျခေန်ထိုငွါမားအတြာ ကူညီရန်/ စညးထားသညး အဖြဲ/ အစညးမားဝွင်း
ဖလှုံးဝိုငွါတြာ ဟကပျမင်းဝြာဝေထိုငွါသညး ဝေပျဟင်းဝေရး/ အေပျခေန်ထိုငွါမား၏
လမုံးညးနဲ/ မားသညး အသစုဝေရာက္ကာဝေသာ ဝေပျဟင်းဝေရး/ အေပျခေန်ထိုငွါမား၏
ဝေ/ စညးရမညး အခက္ခဲမားအတြာ ဝေပျဖင်းရနဲမေးခြင်းမားကိုလညး
ကူညီဝေပျဖင်းဝေပုံးဝိုငွါသညး ပျဖစါသညး။